
 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 april 2017  

nr 5/2017 
 

 

 

 

Sammanträde torsdagen den 27 april 2017 kl. 17:00-20:10   
 Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

Ledamöter Ersättare   

Benjamin Dousa (M), ordförande  

Elvir Kazinic (S) 

Kerstin Aggefors (S)  

Staffan Svärd (S) 

Martin Michel (MP) 

Ahmet Music (MP)  

Aleks Sakala (M) 

Tatjana Kovacic (M) 

Mats Rydelius (M) 

Amela de la Cruz (L) 

Estanislao Mboro (S) §§ 1-2, 5-34 

Daniel Katebi (S) §§ 1-2, 5-34 

Abdisalam Hussein (MP) §§ 1-2, 5-14 

Lara Siadat (MP) §§ 1-2, 5-34 

Kahin Ahmed (M) §§ 15-34 

Arne Lund (L) §§ 1-2, 5-34 

Banar Sabet (C) §§ 1-2, 5-34 

 

  

 
Tjänstgörande ersättare 

Galina Monsalves Leal (S) för Mia Päärni (S) §§ 1-2, 4-34, Leo Ahmed (V) för Anki 

Erdman (V), Basit Choudhury (M) för Kerstin Thufvesson (M) 

 

 Tjänstgörande ersättare 
 

     
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-14: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, VO-chef Kerstin 

Alnervik §§ 1-12, VO-chef Gunilla Davidsson § 13, biträdande enhetschef Malin 

Jakobsson §§ 3-4, utredare Agnes Lundström § 8 och nämndsekreterare Tove Nilsson.                                                                                                               
 

Öppet sammanträde §§ 15-34: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, VO-chef Kerstin 

Alnervik, VO-chef Gunilla Davidsson, kanslichef Johan Hernman, administrativ 

sekreterare Monica Holst och nämndsekreterare Tove Nilsson.    

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 15-34: Ata Hosseini (Vision), Riitta Eddib (Kommunal).  

 Personalföreträdare 

 
Utses att justera  

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Benjamin Dousa (M) ledamoten Kerstin Aggefors (S).  Utses att justera  
   

Dag för justering     
2017-05-03 
 

 

Sekreterare 

  

 
 
Ordförande  

         

 
 
        Ledamot 

 

 

        Paragrafnr: 1-34 Sidor: 41  

   Vice ordförande 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

27 april 2017 
 

Sida 2 

 

 

  

Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 27 april 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 

Plats: 

Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 4, 8, 9, 18, 19, 21, 22 och 23  

 

Justerat den 27 april 2017  

 

 

 
Ordföranden Benjamin Dousa (M)  
 
 
 
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) 
 
  
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S) fick  

i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den 3 maj 

2017.  
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§ 1a 
Ändring på föredragningslistan 
 

 Ärendena 5-14 behandlades före ärende 4 vid sammanträdet.  

 Handläggningen av ärende 4 avslutades klockan 18:10, därefter  

ajournerade sig nämnden till klockan 19:30.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 30 mars  

2017 justerats den 5 april 2017.    
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§ 3 
Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken (FB) 
Yttrande till Solna Tingsrätt målnummer Ä6669-16 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-132-2017.  
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§ 4 
Umgängesbegränsning enligt 14 § 2 st. 1 p. LVU 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-164-2017 
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§ 5 
Hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 2 st. 2 p. lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-183-2017 
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§ 6 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-158-2017.  
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§ 7 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 
protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  
Dnr 6-159-2017.  
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§ 8 
Redovisning av åtgärder med anledning av beslut från Inspektionen 
för vård och omsorg (IVO) 
Beslut från IVO dnr 8.5.-30166/2016-8 
 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar redovisningen till IVO. 

3. Omedelbar justering.  

 

Ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har av Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

begärt en redogörelse för hur nämnden arbetar för att en ung person, som det 

finns oro kring, får den hjälp och stöd den behöver. Bakgrunden är en tillsyn 

som IVO gjorde av nämndens verksamhet i ett enskilt ärende. Tillsynen inleddes 

efter att en anhörig till en ung person, som avlidit under oklara omständigheter, 

till IVO framfört klagomål på förvaltningens handläggning. Förvaltningen 

redogör i ärendet för IVO:s beslut och för de åtgärder förvaltningen vidtar.  

Dnr 1.4.-510-2016 

 

Muntlig föredragning vid sammanträdet  
Verksamhetsområdeschefen för Socialtjänst – barn och ungdom, Kerstin 

Alnervik och utredaren Agnes Lundström redogjorde muntligen för bakgrunden 

till ärendet inför nämnden.  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     
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§ 9  
Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm mål nr 7840-17 
 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens yttrande. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar yttrandet till förvaltningsrätten.  

3. Omedelbar justering.  

 

Ärendet 
Förvaltningsrätten i Stockholm har begärt av Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd att 

inkomma med yttrande gällande Inspektionen för vård och omsorgs (IVO) 

ansökan om särskild avgift enligt 28 a § lag om stöd och service för vissa 

funktionshindrade (LSS). IVO yrkar att Förvaltningsrätten i Stockholm ålägger 

Stockholms stad genom Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd att betala en särskild 

avgift med ett belopp om 33 777 kronor per månad med anledning av ej 

verkställt beslut om bostad med särskild service. IVO yrkar att särskild avgift 

ska utgå från och med den 8 juli 2015 fram till dess verkställighet sker, ärendet 

avslutas av annan anledning eller domstol slutligen har avgjort ärendet. 

Förvaltningen föreslår att nämnden ska bestrida bifall till ansökan då oskäligt 

dröjsmål inte förelegat.  

Dnr 1.4.-091-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     
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§ 10 
Information om lex Sarah-utredning enligt 14 kap. 6 § socialtjänstlagen 

(SoL) 

 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna  

 

Ärendet 
En utredning enligt lex Sarah genomfördes med anledning av en rapport om en 

påtaglig risk för ett missförhållande vid ungdomsenheten, som inkom till 

förvaltningen den 7 februari 2017. Risken för ett missförhållande bestod i att en 

handling som omfattas av sekretess av misstag skickats till fel person, i samband 

med att denne fått egna handlingar per post från förvaltningen. Efter händelsen 

har rutiner för hantering av sekretesshandlingar förtydligats, sammanställts 

skriftligt och kommunicerats för ungdomsenhetens medarbetare.  

Dnr 1.2.2.-077-2017 
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§ 11 
Information om lex Sarah-utredning enligt 14 kap. 6 § 
socialtjänstlagen (SoL) 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna  

 

Ärendet 
En utredning enligt lex Sarah genomfördes med anledning av en rapport om en 

påtaglig risk för ett missförhållande vid enheten för ensamkommande barn, som 

inkom till förvaltningen den 20 februari 2017. Risken för ett missförhållande 

bestod i att en anmälan om oro för en placerad ungdom blev liggande 

obehandlad i handläggarens postfack i en vecka, då handläggaren var 

frånvarande på grund av sjukdom. Någon omedelbar skyddsbedömning gjordes 

således ej inom lagstadgad tidsgräns. Händelsen medförde inte några 

konsekvenser för den enskilde, då det i efterhand kunde konstateras att den unge 

inte varit i behov av omedelbart skydd. Efter det inträffade har enheten infört 

rutiner för hantering av frånvarande handläggares post och enheten arbetar med 

att sammanställa processer och rutiner i ledningssystem för kvalitet.  

Dnr 1.2.2.-169-2017 
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§ 12 
Lex Sarah-information 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Den 9 mars 2017 inkom till förvaltningen en lex Sarah-information om ett 

rapporterat missförhållande på ett av socialförvaltningen drivet boende för 

ensamkommande barn. Missförhållandet bestod i att en ungdom som Rinkeby-

Kista stadsdelsförvaltning placerat på boendet berättat om hälsoproblem i form 

av viktnedgång och uttorkning vid samtal med behandlare på BUP. Boendets lex 

Sarah-utredning av det inträffade visade inga brister i rutiner och riktlinjer för 

uppföljning av de placerade ungdomarnas hälsa.  

Dnr 1.2.2.-119-2017. 
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§ 13 
Information om utredning av lex Sarah rapport vid enskilt driven 
hemtjänstverksamhet 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Förvaltningen fick den 9 mars 2017 information från en enskild utförare av 

hemtjänst om ett allvarligt missförhållande som inträffat i deras verksamhet 

nattetid den 15 februari 2017. Missförhållandet bestod i att en brukare som 

larmat under natten bad personalen att tillkalla ambulans, men personalen 

bedömde inte att det var nödvändigt. Morgonen efter hittades brukaren 

medvetslös i sängen och transporterades till sjukhus. Utförarens lex Sarah-

utredning visade flera brister i rutiner för insatser efter larm nattetid. Utredaren 

bedömde att händelsen utgjorde ett allvarligt missförhållande och anmälde 

händelsen till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) den 10 mars 2017.  

Dnr 1.2.2.-125-2017. 
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§ 14 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 5 april 2017 och den  

19 april 2017.  
 
Ajournering 
Nämnden ajournerades från klockan 17:35 till klockan 17:45. När sammanträdet 

återupptogs behandlades ärende nummer 4 på föredragningslistan.  
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§ 15 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Bland annat följande information från förvaltningen och frågor från nämnden 

diskuterades:  

 

 Kerstin Aggefors (S) påtalade vid nämndsammanträdet den 30 mars 

2017 att det saknats information om sammanträdet i informationsskåpet 

på tunnelbanestationen i Rinkeby. Stadsdelsdirektören Patrik Derk 

meddelade att orsaken till den uteblivna informationen blivit utredd och 

att medborgarkontoret vidtagit åtgärder för att se till att det inte ska 

upprepas.  

 

 Patrik Derk informerade om nationaldagsfirande i Rinkeby Centrum den 

6 juni 2017. Det kommer finnas möjlighet för politiska partier som är 

representerade i nämnden att delta kostnadsfritt. Förvaltningen 

tillhandahåller tält för de partier som deltar.   

 

 Patrik Derk informerade också om att en extern utredning av 

verksamheten Ungdomens Hus i Rinkeby genomförts av konsultföretaget 

Krut AB.  

 

 Flera ledamöter i nämnden tog upp att det finns omfattande problem med 

olovlig parkering i stadsdelsområdet, särskilt i Akalla. Även olovlig 

körning med mopeder i bostadsområden är ett stort problem. Patrik Derk 

meddelade att dialoger pågår mellan förvaltningen och trafikkontoret 

samt polisen för att finna lämpliga åtgärder för att komma till rätta med 

såväl olovlig parkering som olovlig körning.  
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§ 16 
Uppföljningsrapport till nämnden i april 2017  
Prognosen bygger på ekonomiskt utfall t.o.m. mars.   

 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport. 

 
Ärendet 
Sammantaget beräknas en budget i balans både före resultatöverföringar och 

efter resultatöverföringar.      

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 12 april 2017.  

Dnr 1.2.1.-181-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 17 
Skrivelse till Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd om sociala 
insatsgrupper 
Svar på skrivelse från Burhan Yildiz (L) 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet  
I en skrivelse till nämnden hänvisar Burhan Yildiz (L) till ett inslag i Sveriges 

television, enligt vilket fler än 50 personer i Södra Järva stå i kö för att få ta del 

av de sociala insatsgruppernas (SIG) arbete. Mot bakgrund av inslaget och de 

våldsbrott som har drabbat Järva den senaste tiden, vill Burhan Yildiz veta dels 

hur många personer som väntar på att få ta del av insatsgruppernas verksamhet, 

dels vilken beredskap förvaltningen har för att utöka verksamheten för att 

motsvara behoven. Förvaltningen informerar att 18 personer är aktuella i SIG 

och sju personer står i kö för att få ta del av insatsen. Under 2017 arbetar 

projektet för att fler ska få ta del av insatsen och att kön ska minska. En SIG för 

Rinkeby-Kista planeras att starta under 2018. Med denna kommer möjligheten 

att ta emot fler individer att öka. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 1.6.-687-2016.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

27 april 2017 
 

Sida 21 

 

 

  

§ 18 
Nya servicebostäder enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) på Rinkebyterassen   
Genomförandeärende 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget i ärendet om att inrätta 

servicebostäder för personer med funktionsnedsättning enligt LSS på 

Rinkebyterassen. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 0,5 

mnkr i startbidrag.  

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Inom Stockholms stad finns ett stort behov av grupp- och servicebostäder för 

personer med funktionsnedsättning som omfattas av lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen (SoL). Staden har ett 

gemensamt ansvar och uppdrag att öka bostadsbeståndet för dessa målgrupper. I 

ett inriktningsärende den 19 maj 2016 beslutade stadsdelsnämnden att ge 

förvaltningen i uppdrag att teckna hyresavtal om tolv servicebostäder, en 

gemensamhetslokal och en personallokal på Rinkebyterassen. Sex 

servicebostäder, en gemensamhetslokal och en personallokal planeras på 

Almbygatan 8 och sex servicebostäder planeras på Hjulstavägen 94, samtliga i 

ByggVestas fastigheter.   

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 1.2.5.-168-2016  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 19 
Ny gruppbostad för personer med funktionsnedsättning enligt 
socialtjänstlagen (SoL) på Kista Äng 
Genomförandeärende 
 
Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget i ärendet om att inrätta en 

gruppbostad för personer med funktionsnedsättning på Kista Äng. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag 3,6 mnkr för en gruppbostad med tolv lägenheter på Kista 

Äng, vilket avser 1,8 mnkr per nytillkommande boendeenhet om sex 

lägenheter, och startbidrag 0,5 mnkr. 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att underteckna 

intentionsavtal med SKB efter beslut i kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Inom Stockholms stad finns ett stort behov av grupp- och servicebostäder för 

personer med funktionsnedsättning som omfattas av lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen (SoL). På Kista Äng 

planeras ett nytt bostadsområde med god tillgång till service. Förvaltningen 

planerar tillsammans med Stockholms kooperativa bostadsförening (SKB) att 

uppföra en gruppbostad till personer med psykisk funktionsnedsättning. 

Byggstart beräknas ske hösten 2018 och inflyttning 2020/2021. I detta 

genomförandeärende ansöker nämnden om stimulansbidrag med 3,2 mnkr och 

startbidrag med 0,5 mnkr från  kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

Stimulansbidraget behövs för att verksamhetsanpassa lokalerna.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 2.6.-532-2015 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 20 

Fyllnadsval till sociala delegationen  

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden entledigar Abdisalam Hussein (MP) från uppdraget som 

ledamot i sociala delegationen och utser Martin Michel (MP) till ledamot i 

sociala delegationen för år 2017.  

2. Stadsdelsnämnden entledigar Ahmet Music (MP) från uppdraget som 

ersättare i sociala delegationen och utser Lara Siadat (MP) till ersättare i 

sociala delegationen för år 2017. 

 

Ärendet  
Abdisalam Hussein (MP) och Ahmet Music (MP) har begärt att få lämna sina 

uppdrag som ledamot respektive ersättare i sociala delegationen.  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden entledigar Abdisalam Hussein (MP) 

och utser Martin Michel (MP) till ledamot i sociala delegationen för år 2017. 

Förvaltningen föreslår också att nämnden entledigar Ahmet Music (MP) och 

utser Lara Siadat (MP) till ersättare i sociala delegationen för år 2017. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 11 april 2017.  
Dnr 1.1.-182-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 21 

Fullmakt att föra nämndens talan i mål enligt Lag om vård av missbrukare 

i vissa fall (LVM) 

 
Beslut 

1. Biträdande enhetschefer Lisa Heljefors vid Rinkeby-Kistamottagningen och 

Emma Stenlund vid relationsvåldsteamet inom Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning, ges fullmakt att själva eller genom av dessa 

befullmäktigat ombud föra Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds talan i 

förvaltningsdomstol i mål och ärenden enligt Lag om vård av missbrukare i 

vissa fall (LVM). 

2. Tidigare beslut om befullmäktigande av biträdande enhetschef Maria 

Andersson, att föra nämndens talan upphävs från och med den 23 mars 2017. 

Detta, då hon övergått till annan anställning. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Förvaltningen anmäler ändring av fullmakt att föra Rinkeby-Kista stadsdels-

nämnds talan i förvaltningsdomstol i mål enligt LVM. När förvaltningen får en 

LVM-anmälan från polis eller läkare tas ställning till om det finns skäl att inleda 

en LVM-utredning. Om LVM-utredning inleds och leder fram till en ansökan 

om LVM-vård tas det beslutet av stadsdelsnämnden. Mål enligt LVM prövas 

sedan i förvaltningsrätten. Förhandlingen är muntlig och den enskilde har rätt till 

biträde av ombud. Den tjänsteman som företräder stadsdelsnämnden behöver 

nämndens fullmakt för att kunna föra talan i målet. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 23 mars 2017.  

Dnr 1.2.5.-149-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 22 

Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2017/2018 

Svar på remiss från kommunstyrelsen  

 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Remissen innehåller en lista på möjliga trafikförändringar. Dessa handlar om 

linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid och beräknas träda i kraft i 

december 2017. Förvaltningen ser positivt på den generella förstärkningen av 

pendeltågstrafiken och de utökade turerna på busslinjerna 514 mellan Spånga 

station och Kista och 554 mellan Råby och Kista centrum. Förvaltningen saknar 

dock en förstärkning av busslinje 179 mellan Sollentuna och Vällingby samt av 

eftermiddagsturerna på linje 537 mellan Upplands Väsby station och Kista 

centrum. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 1.5.3.-124-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Särskilt uttalande  
Ledamoten Kerstin Aggefors m. fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) 

och tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

 

Vi vill understryka det förvaltningen skriver om behovet av förstärkning av 

busslinje 179 mellan Sollentuna och Vällingby. Det gäller även buss 514 som på 

eftermiddagarna ofta är fullsatt då den fungerar som skolbuss för elever från 

bl.a. Rinkeby som går i Spånga. 

 

Vi vill också framhålla behovet av en ändrad linjesträckning av buss 540 så fort 

den nya bron mellan Rinkeby och Ursvik är färdigbyggd. Därmed kan återigen 

hållplatsen Rinkeby Allé trafikeras vilket gör att bl.a. Järva Närsjukhus får bättre 

allmänna kommunikationer. Även de boende på Rinkebysvängen får åter nära 

till en busshållplats. 
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§ 23 

Program för miljöövervakning av biologisk mångfald och relaterade 

ekosystemtjänster 

Svar på remiss från miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har remitterat ett förslag till program för 

miljöövervakning av biologisk mångfald och relaterade ekosystemtjänster till 

vissa facknämnder och samtliga stadsdelsnämnder. Syftet med programmet är 

att planera och samordna de insatser som miljöförvaltningen ansvarar för samt 

att samla in och utbyta information om vad som görs av Stockholms stads övriga 

verksamheter. Programmet ska ge möjlighet att följa utvecklingen av miljö-

området. Förvaltningen anser att stöd från facknämnderna kommer behövas i 

arbetet med att inventera stadsdelsområdets skötselkarta för specifika områden 

samt med att ta fram en strategi för hur dessa områden ska bevaras. Det finns 

även ett behov av att tydliggöra ansvarsfördelningen för skötsel av dessa 

områden. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 1.5.3.-063-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Särskilt uttalande  
Ledamoten Kerstin Aggefors m. fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) 

och tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

 

Bra med en hög ambition i dessa frågor särskilt nu när staden planerar att bygga 

170 000 nya bostäder fram till år 2025. 

 

När staden växer och förtätas blir följden att natur- och grönområden 

defragmenteras och arealen minskar vilket leder till att den biologiska 

mångfalden utarmas och möjligheterna för en god vattenhushållning försämras. 

Därtill bryter vi av naturliga spridningskorridorer såsom dalgångar, parkstråk, 

och liknande med nya byggnader, vägar m m så att växter och djur inte kan ta 

sig förbi och förnya bestånd i de små grönområden som vi sparar. Vattendrag 
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och växtarter försvinner, föryngring av träd och buskar uteblir, blommor 

försvinner och med dem fjärilar, fåglar, igelkottar och andra växt- och djurarter 

som vi uppskattar. Till detta kommer en park- och naturskötsel som idag anses 

kunna utföras av personal eller entreprenörer som i stort saknar kompetens för 

sådant arbete.  Denna negativa process har tillåtits pågå i flera årtionden på 

grund av dålig kunskap. Nu finns mer vetenskap och kunskap som kan hjälpa 

oss att både bygga en tätare stad men samtidigt leva upp till detta programs mål.  

 

I programmets 5 delområden bör även området ’hydrologi’ tillföras och frågorna 

kring lokalt om-händertagande av dagvatten inarbetas. Inga biotoper överlever 

utan vatten. Att träd ständigt dör i grönytan utanför husen på grund av dränering 

är en ständig påminnelse om just detta. Det går att bygga hus med torra grunder 

och samtidigt bevara en frisk och artrik skog intill om man har kunskapen. För 

några år sedan utförde staden en hydrologisk kartläggning så som sjöar, 

vattendrag och våtmarker. Resultatet av det arbetet måste kopplas samman med 

ett program för långsiktigt hållbar biologisk mångfald.  

 

 

 

För att bevara och utveckla ett långsiktigt hållbart biologisk mångfald krävs 

följande: 

1. Utarbeta en grönplan med naturmark, parker och grönområden, stora 

som små, och som hänger ihop med ett nät av förstärkta och skyddade 

spridningskorridorer i form av grönstråk med gång och cykelbanor. 

Denna ska kopplas samman med hydrologikartan*. 

2. Utarbeta en strukturplan för ny varierad bebyggelse som passar in i 

grönplanen utan att skada omgivand ekosystem så som natur och 

park/grönområden. 

3. Planera för en infrastruktur som inte skär av spridningskorridorerna. 

Exempelvis behöver många fler planskilda korsningar byggas. 

4. Utarbeta skötselplaner som syftar till att förstärka och bevara en 

långsiktigt hållbar biologisk mångfald. 

5. Anställa personal med lämplig kompetens för detta långsiktiga arbete. 

Parkskötsel är ett område och naturvård med rubricerat mål en helt 

annan. 

 
*Titta gärna på Haninge kommun som tagit fram ett intressant vattenhushållningsprogram och 

som nu gäller inför all nyexploatering. 
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§ 24 

Markanvisning för bostäder i Husby till D. Carnegie & Co AB och  

AB Svenska Bostäder 

Information från exploateringskontoret/exploateringsnämnden 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Den 6 april behandlar exploateringsnämnden ett ärende om markanvisning för 

bostäder inom tre fastigheter i Husby till D. Carnegie & Co AB (DC) och AB 

Svenska Bostäder (SB). Markanvisningen innebär att DC bygger 110 hyresrätter 

och 30 bostadsrätter medan SB bygger 36 hyresrätter, totalt ca 176 lägenheter. 

Fastigheterna är belägna i södra delen av Husby centrum. Exploateringskontoret 

bedömer att projektet bidrar till bostadsförsörjningen, ökar tryggheten och 

stimulerar handeln i Husby centrum. Närmare innehåll och utformning kommer 

att prövas i planprocessen, då bland annat behovet av förskolelokaler kommer 

att hanteras. Planförslaget kommer att remitteras till Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd för synpunkter.   

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 1.5.3.-152-2017 

 

Särskilt uttalande 1 
Ledamoten Kerstin Aggefors m. fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) 

och tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

 

Vi vill belysa vikten av bostadsbyggande, särskilt hyresrätter och 

studentbostäder. Det är även viktigt att ha blandade boendeformer i stadsdelen 

med större lägenheter (5rok och 6 rok) för att tillgodose de behoven som finns i 

vår befolkningstäta stadsdel.  

 

Vi är medvetna om att expansionen av bostäder behövs men att den också 

förändrar stadsbilden. Vi är också medvetna om att allmän plats nu kommer att 

användas till affärer och arbetsplatser på marknivå. Vårt mål är 40 000 bostäder 

till 2020 i Stockholm, vilket är genomförbart samtidigt som vi också behöver ta 

hänsyn till den lokala demokratin och de boende runt omkring. Markanvisningen 

i ärendet innebär totalt ca 250 lägenheter och innefattar också en byggnad på 16 

våningar. 

 

Det naturliga dagsljuset är viktigt att tillvarata för alla i området, övriga 

fastigheter, gator och torg, för både vårt välbefinnande men även för att skapa en 
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trivsam boendemiljö. Därför är det viktigt att höghuset får en sådan utformning 

och placering att ljuset på övriga fastigheter, gator och torg påverkas minimalt. 

Det är därför osäkert att ange exploateringstal eller antal lägenheter innan 

grundläggande boendekvaliteter såsom buller och dagsljus är utredda. 

Tillgängligheten och angöringsmöjligheterna kring Husby Centrum är redan 

idag begränsade om man kommer med bil. Detta är viktigt för personer som är 

beroende av dessa färdmedel och behöver därför tillgodoses bättre. 

 

Det nya bygget kommer också att påverka de boende i närområdet med olika 

partiklar, buller, trafik och gånghinder. Området där fastigheten skall stå är 

redan tätbebyggt. Dialog med de boende i området och respekt för områdets 

utformning är viktigt för alla kompletteringar av stadsbilden. Detta lyfts fram i 

Vision Järva 2030.  

 

En viktig aspekt när Husby Centrum förändras, är att skapa en mer naturlig plats 

för alla att trivas och känna trygghet på. Då är det viktigt att den nya byggnaden 

också får en naturlig anslutning till det nya Centrumet och att den feministiska 

synvinkeln tas tillvara på med tanke att det offentliga rummet skall vara en plats 

där alla skall vistas i. 

 

Vision Järva 2030 framhåller även vikten av att ”respektera och utveckla värden 

i befintlig bebyggelse” (s. 27) och att ”kompletteringar av dagens bebyggelse 

måste göras varsamt” (s. 11). 

 

Det är viktigt att bygget inte täpper igen den gröna och luftiga koppling som 

finns mot övriga byggnader på Järvafältet idag. 

 

Vision Järva 2030 har klart och tydligt markerat att dialogen med de boende är 

av vikt redan i ett tidigt skede och därför är det viktigt att tillvarata de boendes 

perspektiv och kunskaper om området. 

 

Det är viktigt att grönytor sparas runt den planerade bebyggelsen för att inte 

avveckla parkstråket.  

 

Hänsyn till omkringliggande bebyggelse är viktig när grönytor och obebyggd 

mark försvinner. Det naturliga dagsljuset kommer att förändras och det öppna 

luftutrymmet för de befintliga bostadsområdena riskerar att gå förlorade. 

 

Att anföra följande: 

 Programarbete och en boendedialog skall genomföras tidigt i 

planprocessen. 

 Att det är av stor vikt att hyrorna blir rimliga. 

 En utförlig konsekvensanalys utförs eftersom byggprojekt förändrar 

stadsbilden och de boendes rörlighet och kommunikation. 
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 Övrig bebyggelse kommer att påverkas avsevärt, därför är det viktigt att 

ta hänsyn till omkringliggande bebyggelse. 

 Skydda parkstråket eller utveckla det så att alla skall kunna ta sig fram 

tryggt, särskilt de som har funktionsnedsättningar med olika hjälpmedel. 

 Byggnadsförslag skall hålla en hög kvalité och väl knyta an till den 

befintliga bebyggelsestrukturen i både form och färg. 

 Belysningen i och runt omkring dessa parkvägar måste förbättras och 

förstärkas särskilt vintertid. 

 

Särskilt uttalande 2 
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade följande särskilda uttalande. 

Ledamoten Amela de la Cruz ställde sig bakom moderaternas särskilda 

uttalande:  

 

Det är glädjande att det byggs mer kring Järvafältet. Stockholm har över 

550.000 människor i bostadskö och det slår särskilt hårt mot unga och inflyttade. 

Vi moderater är också särskilt glada över att det finns intresse för att bygga 

bostadsrätter. Ett stort problem är den historiska stadsplaneringen där hyresrätter 

och bostadsrätter har byggts uppdelat, istället för en jämnare fördelning. Det har 

spätt på segregationen. 

 

Vi hoppas att ytterligare byggprojekt med bostadsrätter startas, framför allt i 

Rinkeby och Husby. Därtill ser vi gärna att planprocessen sköts på ett effektivt 

sätt så att det inte blir några byråkratiska förseningar. 

 

Ersättaryttrande  
Ersättaren Banar Sabet (C) anmälde ett ersättaryttrande och anförde 

att om hon tjänstgjort i nämnden hade hon ställt sig bakom 

moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 25 

Temporär stängning av förskoleavdelning på förskolorna Björkbacken 

och Blomsterängen 

 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Antalet barn i kö till förskola i stadsdelen Husby minskar vilket medför ett 

minskat behov av antal förskoleavdelningar. För att nyttja personal- och 

lokalresurser effektivt planerar förvaltningen att temporärt stänga en avdelning 

på förskolorna Björkbacken respektive Blomsterängen i Husby i augusti 2017. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 mars 2017.  

Dnr 4.3.-163-2017.  
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§ 26 

Verksamhetsuppföljning Gruppbostad Limfjordsgränd 

 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
En verksamhetsuppföljning har gjorts på gruppbostaden Limfjordsgränd efter att 

klagomål från anhöriga och företrädare inkommit till förvaltningen. Grupp-

bostaden Limfjordsgränd är ett boende med särskild service för vuxna enligt 9 § 

Lagen om särskilt stöd för vissa funktionshindrade (LSS) som drivs på 

entreprenad av Olivia omsorg AB. Vid uppföljningen framkom inget som kräver 

åtgärd men några utvecklingsområden identifierades. Förvaltningen bedömer att 

samarbetet med Olivia omsorg AB fungerar bra. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2017.  

Dnr 1.2.1.-131-2017  
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§ 27  

Attendos patientsäkerhetsberättelse för Kista vård- och omsorgsboende 

2016 

 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivare senast den första 

mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för föregående år. 

Patientsäkerhetsberättelsen ska redovisa hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits, 

vilka åtgärder som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som 

uppnåtts. Patientsäkerhetsberättelsen utgör också underlag för förbättringsarbete 

och ska vara tillgänglig för den som önskar ta del av den. I ärendet redovisas 

patientsäkerhetsberättelse för Kista vård- och omsorgsboende, upprättad av 

Attendo.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 29 mars 2017.  

Dnr 2.4.-126-2017.  
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§ 28 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 
Skrivelse: Mer resurser behövs för att stötta ungdomar i risk att hamna i 

utanförskap, Kerstin Aggefors m.fl. (S), Martin Michel m.fl. (MP) samt Leo 

Ahmed (V) 

 
Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 29 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 15 mars 2017 till och med den  

11 april 2017.  
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§ 30 
Konferenser och utbildningar  
 

 

 Ordföranden Benjamin Dousa (M) informerade om en inbjudan till 

konferensen Äldreomsorgsdagarna som arrangeras av Gothia fortbildning 

den 26-27 oktober 2017.  
 
Beslut  
Två representanter från majoriteten respektive oppositionen får möjlighet att 

delta i konferensen. Arvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst utgår.  
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§ 31 
Protokoll från pensionärsrådet  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 22 mars 2017. 

 

Särskilt uttalande  
Ledamoten Kerstin Aggefors m. fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) 

och tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   
 

Pensionärsrådet lämnar i detta protokoll några viktiga synpunkter som vi hoppas 

förvaltningen kan genomföra snarast. 

 

1. Kontakta SISAB för att undersöka om en del av utrymd förskola (på 

grund av mögel) med adress Västerby backe nr 13 kan användas 

temporärt eller på längre sikt för gympa på liknande sätt som finns i 

Akalla. Idag har pensionärerna i Rinkeby inget passande gym i sin egen 

stadsdel. Om inte detta går så bör förvaltningen undersöka andra 

möjligheter. Viktigt för att hålla våra 60+: are vid god hälsa. 

 

2. En ökande hälsorisk för äldre är olika former och grader av 

demenssjukdomar. De dementa som bor ute i samhället utan att vara 

kända av myndigheter, riskerar att fara illa på olika sätt. Hemtjänst-

utförarna har ofta bristfällig kunskap i hantering och bemötande av 

demenssjuka. Rådet önskar att förvaltningen i samband med framtida 

upphandlingar av hemtjänstverksamhet, ser till att sådan kunskap 

efterfrågas i anbudsunderlaget och avtalen. 

 

3. Rådet påpekar att inredningen i förvaltningshusets reception är illa 

utformad för äldre. Sittbänkarna är för låga och därmed svåra att resa sig 

upp ifrån samt saknar armstöd. Förvaltningen bör omgående i samråd 

med pensionärsrådet byta ut någon eller några av sittbänkarna mot nya 

dito som är bättre avpassade för handikappade, rörelsehindrade och äldre 

personer. 
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§ 32 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 14 mars 

2017. 
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§ 33 
Anmälan av delegationsbeslut     

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna  

 

Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2017-04-05 

 

Tillförordnad stadsdelsdirektör 

8 april 2017 till och med  

15 april 2017 

Dnr: 2.3.1.-044-2017 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 
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§ 34 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna  

 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen: 

 

 

1. Utdrag ur protokoll fört vid Socialnämndens sammanträde den 28 mars 

2017 Protokollsutdrag, § 16 Översyn av stadens budget och 

skuldrådgivning, dokid: 22188. 

 

2. Utdrag ur protokoll fört vid Socialnämndens sammanträde den 28 mars 

2017 Protokollsutdrag, § 17 Årsrapport 2016 – Avtalsuppföljning 

socialtjänst och LSS-verksamhet, dokid: 22187. 

 

3. Rapport om barnfamiljer med socialtjänstkontakt i Stockholms stad som 

lever under osäkra boendeförhållanden, dokid: 22321 

 

4. Extern utredning av Ungdomens Hus i Rinkeby, dnr: 1.2.3.-560-2016 

 

 


